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Měsíční glosování

Ofi ciální zprávy
 z Jihlavy

JEŽKOVY OČI
www.jihlava.cz/jezkovyoci

� V souvislosti s úžasným Meziná-
rodním festivalem filmových doku-
mentů, kdy k nám přijely stovky náv-
štěvníků, jsme se pokusili podívat 
na čistotu města očima cizince. Furt  
nic moc. Asi nejhorší jsou odpadko-
vé koše. Když už jsou prázdné, tak 
vypadají jak z doby krále Klacka a po 
nájezdu divokých barbarů. 

� Podle pocitu exprimátora Vrati-
slava Výborného nedopadne stavba 
Horácké multifunkční arény dobře. 
Spíš to ale nebudou pocity k dané 
stavbě, ale zkušenosti ze staveb, 
na které ve svém poprimátorském 
zaměstnání dohlížel. 

� Až náměstek primátora Richard 
Šedivý poodhalil víc, co bylo za odvo-
láním ředitele příspěvkovky Brána Jih-
lavy Jakuba Demla. Jak Šedivý uvedl, 
bylo to mimo jiné kvůli výsledku kon-
troly: Nezveřejňování smluv v registru 
smluv, nedodržování směrnic, nefun-
gující řídicí kontrola, nedodržování 
ceníků nebo dokonce zkreslení účetní 
závěrky. Posledním hřebíčkem byl pro-
jekt kemp Nomád, který nebyl realizo-
ván. Možná má ta organizace málo lidí 
a malý rozpočet. 

 
� Stížnostní diskuse o parkování, 

cyklopruzích atd. neutichají. A mno-
zí řidiči dodnes neví, zda platit, kolik 
a možná ani proč. Tak pro všechny: 
Když budete stát v parkovací zóně 
10-15 minut, nic se neděje a pokutu 
nedostanete. Pokud se tedy neroz-
hodnete stát ve křižovatce, nebo tře-
ba před vjezdem do domu.  

� Víte, že před pětapadesáti lety se 
uzákonil pětidenní pracovní týden a v 
sobotu jsme mohli spát až do oběda? 
 -pk-

K podzimu patří od nepaměti 
pouštění draků. Jedno se usku-
tečnilo na jihlavském kopci „U 
Křížku“ v lokalitě Na Skalce, kde 
se sešlo více než pět desítek draků.

Veronika Dawidowicz �

Draci létali nad Jihlavou
V neděli 15. října se v Jihlavě U Kříž-

ku Na Skalce sešli příznivci oblíbené 
podzimní aktivity - pouštění draků. 
Počasí bylo krásně typicky podzim-
ní. Sluníčko a větrno. Takže v dobrém 
slova smyslu prostě „na draka“.

Již kolem 14. hodiny, kdy Drakiáda 
začala, létalo nad kopcem více než 
deset draků. Někteří výš, jiní níž. 

Někomu drak vzlétl do oblak hned 
a jiní se s ním trápili i několik minut, 
než jejich svěřenec nabral tu správ-
nou výšku a chytl vítr do plachet.

Z velké části to vypadalo, že draky 
pouští spíš rodiče než děti, jelikož 
neposedná „vznášedla“ si létala, kam 
si jim zachtělo. 

Někteří draci byli navíc velmi agre-
sivní a často při pádu útočili na další 
soutěžící. Že by to byl záměr? 

Každopádně i autorka těchto řádků 
schytala nejeden takový útok z výšin, 
když na ni „zaútočil“ drak.

„Můj drak moc nelítá, a tak mám od 
ségry,“ říká malá Eliška, a její tvrzení 
je potvrzeno sestřičkou slovy: „Už 
mi toho draka vrať.“

Osmiletý Erik s drakem lítal po 
louce na kopci jako o život. Chvíli 
se mu drak krásně vznášel, občas se 
omotal kolem kříže na kopci a chvíli 
se ho snažil vymanit ze zajetí bodlá-
ků, které ještě v trávě zůstaly. 

 (Pokračování na str. 2)

KAŽDOROČNÍ zábavou na podzim je pouštění draků. A to jak pro děti, tak i dospělé. Když se navíc vydaří počasí, všichni 
si odnesou spoustu krásných zážitků. Foto: Veronika Dawidowicz


